

# Terima talipinggang baru dari Menteri

TANGAN menghutur tenda hormat dan pandangan yang begitu sirius dari Gadis Salimah binti Mohammed Ali, ketika menerima talipinggang barunya dari Menteri Hal Ehwal Masyarakat, Enck Okhman Wok, malam kemarin.

Gadis itu, yang memakai talipinggang hijau menerima talipinggang meraha dari Menteri itu dalam satu upacara perantaraan silat Gayung dan penyampaian talipinggang di Balai Rakyat Pasir Panjang.

Dia adalah antara hampir 100 orang penuntut silat yang telah berjaya lulus dalam ujian-ujian berbagai peringkat yang diadakan oleh kumpulan silat balai itu.

## Bimbingan

Terdahulu dari itu, dia dan kumpulannya telah menantikan balai itu, dan dengan bersemangat mereka bersenjatakan kembang, jambak, keris, pisau, pampang dan rantai.

Kumpulan silat balai itu, menerima bimbingan dan latihan dari jurulatih mereka, Enck Hassan Kasim, yang telah berkhidmat sebagai jurulatih silat sejak 1950. Satu upacara penyempulatan silat yang diadakan oleh jawatankuasa balai-balai rakyat di kawasanundi Pasir Panjang, telah diadakan juga.

Meraka yang menerima suati tersemb dari Menteri itu adalah dari Balai Rakyat Zohar, Kead, Balai Rakyat Al-Alexandra Terrace, Balai Rakyat Pulau Sebang, dan Balai Rakyat Pasir Panjang.

# Belia 2 digesa supaya suburkan silat Melayu

TANGKAK, Sabah.

— Belia-belia telah digesa supaya mempelajari, menghidupkan dan menyebarkan seni silat Melayu di negara ini supaya dapat dibangrakkan sebagai salah satu cabang di dalam kebudayaan Rakyat Negara ini.

Belia Melayu  
Oleh A. HANIS

Kepalikan Masyarakat Negeri Johor yang berhadapan dengan hari-hari Enck Rahmat dan Enck Malleh Khatam, 30 orang belia, yang mempelajari Seni Silat Sendang di Kampung Solok dekat sini, baru-baru ini.

Katanya: "Pada masa ini, boleh dikatakan seni silat ini semakin tidak meminati dan tidak memahani dan

menghargai nilai-nilai seni budayanya sendiri. "Kedua-dua ini, sekiranya dibarukan berlanjutan di satu masa kelak belia-belia kita akan ter-tanya-tanya dan terpacu-cu mencari mana satu kesenian yang betul-betul berbangsa dan berkebangsaan."

Enck Ngah selanjutnya menyatakan bahawa belia-belia yang mempelajari seni silat di negara ini telah tampli keadapan untuk membuat pimpinan dan tunjuk ajar kepada belia-belia seni memper-tahankan diri.

"Langkah ini amat baik dan sewajarnya mendapat sambutan dari belia-belia, utanya, walaupun nama yang diberi kepada seni silat itu, namun seni gerak geri, tepis langkah, se-pak terlanjannya boleh-dikatakan sama."

Pengerusi Hal Ehwal Ugama dan Kebajikan Masyarakat Negeri Johor ini selanjutnya menasihatkan belia-belia yang mempelajari seni silat itu supaya jangan berhadak di luar per-sembagaan, jaman som-bong dan takpor.

Belia-belia yang mempelajari seni silat itu sepatutnya hendaklah diutamakan pada tempat-tempat yang ber-kaitan dengan kejayaan dan kemajuan diri, hatta kepada Negara, Ugama

# Gelangan seni silat

2 Melayu

Asam Jawa dibuka

dibuka

ALOR SETAR, Sabah. — Perhubung-an Gerakan Belia 4B Malaysia Kampung Batu, Asam Jawa, Mukim Padang Pusing, kira-kira 20 batu dari sini telah berjaya membuka gelanggang Seni Silat Melayu sejak se-bulan lalu.

Menurut Setiausaha pertubuhan tersebut Enck Khadir Kassim, buat masa ini seramai 32 orang ahli sedang mem-pelajari seni silat ini. Dengan adanya gelanggang silat ini akan dapat mengumpul belia-belia di daerah itu mem-pelajari seni memper-tahankan diri, jejis Enck Khadir lagi.

Ditampung itu, dapat mengingkatkan dan mem-perkembangkan seni silat Melayu di kalangan belia-belia tempatan.

## PISAKA

Tengku YTM Laksmana Karam, Tunku Tunku Sultan Abdul Hamid telah meletakkan gelang-gang tersebut baru-baru ini.

Ketika bertemp metar-mikan gelangan, Tengku Laksmana Karam menyuruh belia-belia sepat memperkembangkan kebudayaan jama khasnya seni silat Melayu, supaya kebudayaan seperti ini tidak hilang be-situ sahaja.

Belia-belia yang mempelajari seni silat ini telah men-dakliah mempublikasikan penubruhan dan jangkan belia-belia yang akan digunakan gunakan hima ini.

Katanya, silat Melayu adalah salah satu nenek ketidua yang pernah lebih kurang 2000 tahun dan terdapat di dalam wakli Pegawai Kenda-yaan Belia dan Sukan Negeri Kedah, Enck Ahmad Long berkara, selanjutnya akan meng-adakan pertandingan silat pa-da bulan depan.

Beliau berharap per-tubuhan ini akan dapat menyertai peska ini nanti.